

RESOLUTION
adopted by the
TRUSTEESHIP COUNCIL
at its seventh special session

1785 (S-VII). The future of Togoland under French administration

The Trusteeship Council,

Having received the report of the United Nations Commission on Togoland under French Administration^{1/}, prepared pursuant to General Assembly resolution 1046 (XI) of 23 January 1957,

Having taken note of the presentation of the report to the Council by the Chairman of the Commission,

Having taken note of the statement of the representative of the Government of France and that of the representative of the Government of Togoland,^{2/}

1. Expresses its appreciation to the members of the United Nations Commission on Togoland under French Administration for the unanimous and comprehensive report which they have submitted on the situation in the Territory resulting from the practical application of the new Statute and the conditions under which it is being applied;

2. Commends the Administering Authority for broadly interpreting and liberally applying the Statute of 24 August 1956, as modified on 22 March 1957;

3. Notes with satisfaction the exercise by the Togoland authorities of the powers transferred to them under the Statute, and the intention of the Togoland Government to hold new elections before 1960, on the basis of direct universal suffrage for a new Legislative Assembly;

4. Considers that the report, as well as the statements made before the Trusteeship Council at its seventh special session, by the representative of the Government of France and the representative of the Government of Togoland, provides a useful and constructive basis for consideration and action by the General Assembly with a view to reaching a mutually satisfactory solution in accordance with the Charter of the United Nations and the Trusteeship Agreement;

5. Decides to transmit to the General Assembly the report of the Commission, together with the proceedings of the Trusteeship Council,^{3/} in order to set in motion an appropriate procedure for the early attainment of the final objective of the Trusteeship System.

846th meeting,
19 September 1957.

^{1/} Official Records of the Trusteeship Council, Seventh Special Session, Supplement No. 2 (T/1336 and Add.1 and 2).

^{2/} Official Records of the General Assembly, Twelfth Session, Annexes, agenda item 37, document A/3676, annex II.

^{3/} Official Records of the Trusteeship Council, Seventh Special Session, 841st to 847th meetings.

RESOLUTION
adoptée par le
CONSEIL DE TUTELLE
à sa septième session extraordinaire

1785 (S-VII). Avenir du Togo sous administration française

Le Conseil de tutelle,

Ayant été saisi du rapport de la Commission des Nations Unies pour le Togo sous administration française^{1/}, préparé conformément à la résolution 1046 (XI) de l'Assemblée générale, en date du 23 janvier 1957,

Ayant pris note de la présentation du rapport au Conseil par le Président de la Commission,

Ayant pris note de la déclaration du représentant du Gouvernement français et de celle du représentant du Gouvernement togolais^{2/},

1. Remercie les membres de la Commission des Nations Unies pour le Togo sous administration française du rapport unanime et complet qu'ils ont présenté en ce qui concerne la situation résultant, dans le Territoire, de l'application pratique du nouveau statut et des conditions de sa mise en œuvre;

2. Félicite l'Autorité administrante d'interpréter largement et d'appliquer libéralement le statut du 24 août 1956, tel qu'il a été modifié le 22 mars 1957;

3. Note avec satisfaction que les autorités togolaises exercent les pouvoirs qui leur ont été transférés en vertu du statut et que le Gouvernement togolais a l'intention d'organiser de nouvelles élections au suffrage universel et direct avant 1960 en vue d'élire une nouvelle Assemblée législative;

4. Considère que le rapport et les déclarations faites devant le Conseil de tutelle, à sa septième session extraordinaire, par les représentants des Gouvernements français et togolais fournissent à l'Assemblée générale une base utile et constructive pour examiner la question et décider des mesures à prendre en vue de trouver une solution mutuellement satisfaisante, conforme à la Charte des Nations Unies et à l'Accord de tutelle;

5. Décide de transmettre à l'Assemblée générale le rapport de la Commission ainsi que les actes du Conseil de tutelle^{3/}, afin que soit mise en train une procédure appropriée permettant d'atteindre rapidement les fins dernières du régime de tutelle.

846ème séance,
19 septembre 1957.

^{1/} Documents officiels du Conseil de tutelle, septième session extraordinaire, Supplément No 2 (T/1336 et Add.1 et 2).

^{2/} Documents officiels de l'Assemblée générale, douzième session, Annexes, point 37 de l'ordre du jour, document A/3676, annexe II.

^{3/} Documents officiels du Conseil de tutelle, septième session extraordinaire, 841ème à 847ème séances.